
Staben Tjänsteutlåtande 

Dnr 1.2.4-319/2014 

Sida 1 (3) 

2014-09-17 

Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning 

 

 

 

Staben 

Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning 

 

Slakthusplan 4 

12122 Johanneshov 

chrstoffer.lindh@stockholm.se 

stockholm.se 

 

Handläggare Till 
Christoffer Lindh 
Telefon: 08-50814050 

Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 

Varannan vego - svar på medborgarförslag 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 

 

 

 

 

Lena Lundström Stoltz Ulrika Klemets  

Stadsdelsdirektör Ekonomichef  

 

Sammanfattning 

Alexander Eriksson och Jennika Lahti har, som representanter för 

Djurens parti ungdom, tillsammans inkommit med ett 

medborgarförslag om att införa varannan vegetarisk i skolor, 

förskolor och äldreomsorg.  

 

Förvaltningen redovisar att all mat som serveras inom såväl 

äldreomsorg som förskola ska vara anpassade utefter energi och 

näringsbehov. Idag finns det möjligheter för alla som önskar att äta 

vegetariskt varje dag inom dessa verksamheter. Förvaltningen anser 

att det är viktigt att slå vakt om att människors rätt att välja vad man 

vill äta inte inskränks. 

 

Ansvaret för måltiderna i grundskolan vilar inte på 

stadsdelsförvaltningen.  

Bakgrund 

Alexander Eriksson och Jennika Lahti har, som representanter för 

Djurens parti ungdom, tillsammans inkommit med ett 

medborgarförslag om att införa varannan vegetarisk i skolor, 

förskolor och äldreomsorg. Detta mot bakgrund av de hälsomässiga 

och miljömässiga konsekvenserna av dagens höga köttkonsumtion i 

samhället. 
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Ärendet 

Förslagsställarna vill verka för mer vegetarisk mat i offentlig 

verksamhet och lägger därför fram ett medborgarförslag om att 

införa varannan vegetarisk måltid inom skola, förskola och 

äldreomsorg.  

 

Förslagsställarna redogör för konsekvenserna av samhällets höga 

köttkonsumtion, både inom hälsa och inom miljön, och redovisar ett 

tjugotal vetenskapliga rapporter som stöd för sitt förslag. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av ekonomiavdelningen i samarbete med dietist. 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Äldreomsorgen 

All mat som stadsdelen serverar inom äldreomsorgen ska vara 

anpassad utifrån äldres energi och näringsbehov. Inom 

äldreomsorgen arbetar vi med att ge den äldre möjlighet att själv 

välja mat som den äldre ska äta. Det innebär att vi har flera 

maträtter varje dag som de äldre kan välja på. Här finns det flera 

olika alternativ och det finns även vegetariska rätter. Den som vill 

äta vegetariskt varje dag har den möjligheten och den som vill äta 

vegetariskt ibland har den möjligheten. Att införa vegetarisk mat 

varannan dag kan upplevas som en inskränkning i de äldres 

valfrihet.  

 

Förskolan 

Även här ska maten som vi serverar vara anpassad utifrån barnens 

energi och näringsbehov. Varje förskoleenhet ansvarar för att sätta 

ihop sin matsedel. Maten ska vara god, varierad och väl sammansatt 

utifrån barnens behov. Maträtterna ska variera både med innehåll 

med tanke på livsmedelsval och tillagningsform (gryta, soppa, 

gratäng, kött/fisk med sås osv) detta för att ge barnen möjlighet att 

utforska olika smaker, livsmedel och maträtter. För de som vill äta 

vegetarisk mat finns det möjligheten. Vegetariska maträtter finns 

även med i matsedeln men inte varannan dag. Förvaltningen arbetar 

med att få en varierad matsedel där vi ser tillbåde näring, energi och 

miljö. 

 

Skolan  

Ansvaret för måltiderna i grundskolan vilar inte på 

stadsdelsförvaltningen.  
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Kommentar 

Förvaltningen ser positivt på inställningen att främja möjligheterna 

till att äta vegetarisk kost. Ett arbete som bedrivs inom 

förvaltningens verksamheter redan idag. Dock måste detta göras 

samtidigt som människors rätt att välja vad man vill äta inte 

inskränks och med barns och äldres behov i fokus.  

 

Det är också positivt att konsekvenserna av köttkonsumtionen 

belyses, inte minst vilka miljömässiga effekter våra kostvanor får. 

Detta kan bidra till att människor i högre utsträckning själva väljer 

att äta kost som inte påverkar vår miljö i lika hög utsträckning. 

 

Bilagor 

1. Medborgarförslag för varannan vego, 2014-05-14, dnr. 

1.2.4. – 319/2014 


